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Crònica

Dia 2 de febrer de 2007. Una del
migdia. Una vintena de veïns del
barri de la Salut baixa al carrer per
escridassar una família de gitanos
romanesos veïna del carrer Pau Pi-
ferrer, després que algun dels seus
membres hagi embussat les ca-
nonades de l’edifici en llençar uns
bolquers al vàter. “Fora”, “Que se’n
vagin!”, es podia sentir aquella tar-
da a la Salut, en un incident que,
segons l’escriptor badaloní nascut
a Albània, Bashkim Shehu, va
obrir el camí perquè el racisme
ocupés un lloc de centralitat polí-
tica a Badalona.

Shehu, que ha analitzat l’auge
del racisme a la ciutat des del
2007 i ha publicat l’estudi a la re-
vista La maleta de Portbou, va
presentar les seves conclusions  el

9 de juny passat a l’Ateneu Carme
Claramunt, en un acte organitzat
per Guanyem Badalona en Comú.

“EXCEPCIONAL I TÍPIC” ALHORA
Shehu és escriptor, traductor, as-
sessor de la direcció del Centre de
Cultura Contemporània de Bar-
celona i fa dinou anys que viu a Ba-
dalona. El 1997 va arribar a la Sa-
lut, en el marc del programa Ciu-
tats Refugi, i deu anys després va
ser testimoni de com Badalona ex-
perimentava un creixement del ra-
cisme, segons ell “excepcional i tí-
pic” alhora. 

Una definició que Baskim con-
textualitza en l’ascens global de
l’extrema dreta a Europa i, a la ve-
gada, en el fet que Badalona ha es-
tat l’única ciutat de l’estat espan-
yol en què el discurs racista ha os-
tentat la centralitat política a nivell
municipal. “Durant l’anterior man-
dat, el PP i Albiol van representar
el paper de bomber piròman”,

considera Shehu, que acusa l’A-
juntament d’haver tractat durant
els últims anys la realitat multi-
cultural de la ciutat amb models
obsolets. “El 2007 es va generar un
discurs que alertava d’una invasió,
assenyalant especialment els gi-
tanos romanesos”, creu l’escriptor,
que n’assenyala l’absurditat re-
cordant que els veïns d’aquesta co-
munitat a Badalona no han passat
mai de poc més d’un centenar.

LA FORÇA DE LA POR
Així doncs, per què la presència de
tants pocs gitanos romanesos és
capaç de generar tant odi i rebuig
cap al col·lectiu? Per la inoculació
de la por, segons Shehu. “Albiol es
va encarregar de generar una sen-
sació de por entre els veïns respecte
de la inseguretat que podria pro-
vocar aquesta comunitat”, exposa
l’escriptor, que afegeix la distri-
bució urbanística del municipi i el
desconeixement entre veïns a la

suma de factors que han contribuït
a l’acceptació del discurs racista per
part de molts ciutadans. 

“La mentalitat xenòfoba és
aquí i és més fàcil propagar-la que
combatre-la”, va concloure Shehu
la seva intervenció a l’Ateneu Car-
me Claramunt.

“IRRESPONSABILITAT POLÍTICA”
L’estudi de Shehu ha rebut elogis
des de Badalona i arreu del país,
entre els quals hi ha els del filòsof
Josep Ramoneda, que va acom-
panyar l’escriptor albanès en la
presentació del 9 de juny. 

Per a Ramoneda, el treball de
Shehu no és abstracte ni teòric,
sinó que es basa en l’experiència
viscuda, la qual cosa permet ana-
litzar les causes per les quals el ra-
cisme ha esdevingut un tema cen-
tral a Badalona. “A tot arreu hi ha
un racisme latent. El problema és
la irresponsabilitat d’incitar-lo per
part d’un responsable polític”,

considera el filòsof. Segons Ra-
moneda, el racisme comença amb
un discurs de baixa intensitat,
després assenyala unes persones
concretes i propaga el rebuig de la
resta de la societat. “La tendència
a buscar algun culpable dels nos-
tres mals és molt gran”, assegura.

Davant d’aquesta situació, Ra-
moneda va fer una crida als actuals
representants polítics de la ciutat
a “no tenir por” de treballar amb
qui anteriorment ha estat senya-
lat com l’enemic. “Qui gosi jugar
fort, encertarà”, va vaticinar.

L’alcaldessa, Dolors Sabater, va
ser present a l’acte a l’ateneu i va
recollir el guant llançat per Ra-
moneda. La batllessa va recordar
que el PP d’Albiol va aconseguir
més vots en les eleccions del 2015
que en les del 2011, però va apro-
fitar per reivindicar la tasca del seu
govern. “El sentiment xenòfob hi
és però el suport institucional ha
desaparegut”, va concloure.

L’amenaça del racisme latent
Bashkim Shehu (el primer per la dreta) va presentar l’estudi sobre el racisme a Badalona acompanyat de Josep Ramoneda a l’Ateneu Carme Claramunt. Fotos: Línia Nord
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Andreu Merino
BADALONA

» L’escriptor Bashkim Shehu analitza l’auge del racisme a Badalona i critica durament l’etapa Albiol
» L’alcaldessa, Dolors Sabater, alerta que el sentiment xenòfob continua sent una realitat a la ciutat
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Actualitat a la xarxa

#NiFuNiFa

@zuvielzirkus: Albert Rivera ha de plegar
aviat que demà a les 9 entra a treballar al
concessionari Hyundai de Sant Just
Desvern.

4Abocar-les pel boc gros
per Jordi Lleal 

Als polítics, quan estan en ple-
na campanya electoral, se’ls
escalfa la boca i les aboquen pel
broc gros. 

La presidenta d’Andalusia
fa servir Barcelona i Catalunya
com a arma llancívola contra
Podemos amb un exabrupte:
“Senyor Iglesias, els vots dels
andalusos no serviran per pa-
gar els privilegis de l’Ada Colau
i dels independentistes cata-
lans. No hi haurà espanyols de
primera i de segona”. 

En quins temps viu i està
encara la presidenta, amb
aquestes diatribes? Es pot ser
més miserable? Catalunya té
un dèficit fiscal del 8% del PIB.
Això està àmpliament recone-
gut. Com es poden fer aitals
afirmacions? Esperem la reac-
ció dels companys de partit
del PSC, que han quedat glaçats
i amb el cul a l’aire, quan saben

que si tenen alguna possible
sortida, després de la més que
probable davallada electoral
del 26-J, serà negociant amb
els d’en Comú Podem, arribar
a certs acords entre Miquel
Iceta i Xavier Domènech com
han fet a l’Ajuntament de Bar-
celona. 

Amb aquests companys de
partit que les deixen anar tal
com raja i sense embuts, apu-
nyalant-te per l’esquena, no ca-
len enemics. En definitiva, un
exemple més de com els inde-
fensos ciutadans hem de su-
portar autèntiques bajanades,
suportant el suplici, esperant pa-
cientment que la campanya
passi ràpida i s’acabi ben aviat.
I als que han tingut l’atreviment
de veure en directe el debat, per
no dir xarlotada a quatre a la te-
levisió, els acompanyo en el
sentiment. Quin avorriment!  

Un diari participatiu

#PiquéSalvaLaRoja

@ASMELACHERCOLES: El jugador más
pitado de la historia de la Selección salva
a España en el primer partido de la
#EURO2016.

Aire fresc

Ja en tornem a tenir, d'eleccions.
Tant o més complicades que les
anteriors. Cap partit polític apor-
ta novetats. Ni un sol partit ens
presenta un programa on s’ex-
pliqui què pot passar en un futur
immediat. Tothom, sigui del co-
lor que sigui, va a la seva. Mireu,
si no, què es diu en els primers mí-
tings i quin contingut ofereixen els
anuncis de les diferents forma-
cions, d'aquí i de Madrid.

Dinant al pis d'un restaurant
del carrer de Mar un conegut em
comenta que està sorprès de la
poca imaginació de l'espectre po-
lític. I m'etziba: fixa't que hi ha un
partit que ha tornat a fer ús del
desagradable i malintencionat
acudit sobre la parla dels catalans.
En un primer moment no entenc
el que em diu, i l'interlocutor, dret
al costat de la taula, amb un
company de feina, em recorda en
Bobby Deglané i la Mary Sam-
pere. Noi, vas molt enrere, li vaig
dir. Endavant i endarrere, em res-
pon el conegut, es deia abans i es
diu ara que la parla del català re-
corda la del gos quan borda. Tot
plegat, s'explica, que hi ha un par-
tit estatal que en el seu anunci te-
levisiu presenta un personatge
que té centenars de gats, perquè
no li agraden els gossos. I l'home
del restaurant em rebla: què va
respondre a cosa semblant la
Sampere al Bobby de la SER? Sí,
home, que els catalans li posem
Bobby als nostres gossos!

Reconec que el comensal del
restaurant es va passar dues can-
tonades de mal pensat, però tam-
bé entenc que la gent del carrer ja
no sap què pensar de tot plegat i
agafa el rave per les fulles i a tot
li veu doble intenció. I potser

n'hi ha, en algun cas. El compa-
ny de feina del conegut comensal
es posa a riure i suaument deixa
anar: per a mi, menys política i
més pensions. Quan duraran les
pensions, eh?, enfatitza.

Se'n van. Amb el meu got de
vi amb gasosa a la mà hi penso, en
això de les pensions. Certament,
a més dels temes de rabiosa ac-
tualitat, quan arriben eleccions els
polítics surten com llebrers a cer-
car el vot dels quasi 10 milions de
pensionistes de l'Estat, visquin a
Badalona o a Fuenteovejuna.
Sempre amb el reclam que les
pensions no són sostenibles, pe-
rillen, i si els altres les guanyen, les
reduiran i fins i tot les eliminaran.
Però no qüestionen la sostenibi-
litat de les seves ni el menyspreu
a les realitats nacionals d'un estat
plurinacional, ni les llengües i
cultures que cal protegir i se les
persegueix, ni la pressió econò-
mica angoixant a les autonomies,
ni acabar d'una vegada amb la ra-
dialitat de la xarxa de comunica-
cions, ni de la burocràcia funcio-
narial de l'Administració central
i el color unívoc del Constitucio-
nal, ni les persecucions esportives,
ni la duplicitat de serveis, amb el
paperàs del Senat o l'operativitat
discutible de les diputacions...

Haig d'entendre que els que
elaboren els programes ("pro-
grames?") dels partits tampoc
s'han llegit l'article 2 de la Cons-
titució espanyola, aquesta que
se'ns recorda a cada minut polí-
tic de la vida, que diu expressa-
ment que "Espanya es constitu-
eix en un Estat social i de Dret".
El que significa que les pensions
haurien d'estar fora del debat i in-
closes en els pressupostos gene-

rals de l'Estat com a prioritat bà-
sica, irrenunciable i fundacional
de la nostra legalitat. No com un
luxe depenent del nombre de co-
titzants ni com a font d'inspiració
temàtica dels mítings.

Els socialistes tracten de ven-
dre'ns com a gran conquesta so-
cial el sosteniment de les pagues
als nostres pensionistes a costa
d'una pujada en l'IRPF. Però no a
la manera del 0,7% de l'Església
sinó com a impost afegit al ciuta-
dà, que ja fa suficient esforç per
sostenir-se ell mateix pagant la
seva cotització a la Seguretat So-
cial. En Rajoy del PP i president en
funcions del govern espanyol ho
ha anomenat "disbarat", però
desencertadament basa el man-
teniment en el creixement de l'o-
cupació. Els podem-ho tot apun-
ten cap al carro de Sánchez i els de
Rivera encara s'aclareixen menys.

Penso que potser ens prenen
per babaus. A Europa no hi ha
fons, ni guardioles, ni impostos fi-
nalistes per pagar les pensions.
S'abonen dels pressupostos ge-
nerals i punt. Aquí se'ls oblida que
es tracta d'un deute de l'Estat amb
els que l'han sostingut perquè, per
exemple, Rajoy fos registrador o
Sánchez i Iglesias estudiessin
gratis doctrines mal digerides.
Per a més inri, arriben a inclou-
re entre les víctimes de les reta-
llades socials el finançament au-
tonòmic, en un nou i nefast cafè
per a tots.

Cap Estat seriós ha deixat
mai de pagar les pensions. No cal
demagògia electoralista. Potser els
no sostenibles són ells.

I a tot això, i més, què hi direm
els badalonins? Què farem amb
els nostres vots?

per Estanis Alcover i Martí

4L’esperança del 26J

#LoveWins

@AdaColau: Horroritzada pel tiroteig
homòfob a Orlando. Des de Barcelona,
tot el nostre suport i solidaritat amb fa-
miliars i amics de les víctimes.
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Un diari obert

A diferència del castellà, a la nostra
llengua, la confiança es fa, no és dona. Al
món de la lingüística existeix l'anome-
nada hipòtesi Sapir-Whorf que postula
que cada llengua porta en les seves ex-
pressions i construccions tota una forma
de veure el món singular i diferent dels
parlants d'altra llengua. Sigui certa o no,
en català tant els petons com la confiança
són obres més que desitjos. Són actes
més que volicions. Així doncs, la con-
fiança que va demanar el president Pu-
igdemont que la CUP li demostrés encara
s'ha de construir. No hem d'esperar que
es doni sense més.

I parlant de construir, és cert que al-
guns sectors de l'esquerra independen-
tista han bastit un relat ferreny i in-
amovible negant l'abast popular del
procés i qualificant-lo reiteradament
d'espantall dels interessos d'una dreta
que no volia la independència. Aquesta
postura és absolutament legítima i segur
que té una part de raó, però es troba (des
d'ara i fins setembre) en l'obligació in-
tel·lectual de demostrar empíricament
que el procés (aquest procés, en aquest
moment i amb aquests actors) és men-
tida i no ens portarà a la independència.
Si aquests sectors deien convençuts que
tot el que ha passat al país (els dos 9N,
lleis de ruptura, independentisme po-
pular...) no passaria, hauran de demos-
trar que aquest tampoc és un govern i un
parlament d'independentistes. Cap pro-
blema, era un debat etern i estèril que per
fi arribarà al seu punt de resolució.

Ara ja no es tracta de lleis més o me-
nys socials, de posicions sobre educació
o sobre parcs temàtics. Setembre és el mes
de l'aposta clara i neta o pel procés o per
una hegemonia de l'autonomisme d'es-

querres. Perquè en acabat, aquests sectors
haurien d'explicar que, si el procés no és
vàlid, l'únic camí majoritari que li queda
al país és "l'autonomisme plurinacio-
nal", la socialdemocràcia colau-maraga-
lliana què, ves per on, sí que va veure apro-
vats els seus pressupostos.

Per altra banda (molt important) s'ha
de tornar a teixir i a construir la confian-
ça en l'espai polític que representa l'anti-
capitalisme català. Després de més de vuit
anys de crisi crònica, de creixement im-
parable de les desigualtats, d'inoperància
de totes les solucions econòmiques pro-
posades per l'economia acadèmica, és im-
peratiu mantenir un espai polític a Cata-
lunya que relligui les velles tradicions co-
operatives, no capitalistes, insurgents,
fins i tot, amb el sorgiment de noves clas-
ses com el precariat i els migrants. I que
pugui combatre la puixança de velles ti-
ranies com el patriarcat o la xenofòbia. És
just i necessari per tothom que tinguem
una esquerra d'obediència catalana capaç
d'impugnar el nou felipisme allà on més
prospera: les nostres classes populars.

Aquest espai polític d'esquerres ha de
ser, això sí, creïble i adult. Ha de ser ca-
paç d'actuar a partir del càlcul de costos
i beneficis i no de cops de rebequeria es-
tètica més propis de la psicologia adoles-
cent que de la política revolucionària. Ha
de saber què vol guanyar i on i què pot dei-
xar perdre i quan. D'aquí a setembre, tots,
més que donar (donar les culpes, donar
exemple o donar lliçons) s'han de posar
a fer. No dic fer-se abraçades per no em-
bolicar la troca, però sí fer-se confiança.
La gent del país fa més de sis anys que ho
fa. Que els mirin a ells.

Article publicat a El Món

4Confiances
per Antonio Baños

Hi ha una opinió majoritària, possi-
blement interessada, que afirma que els
resultats de les eleccions del 26-J no
canviaran la composició actual del Par-
lament espanyol. La dreta que repre-
senta el PP, diuen, mantindrà els seus
resultats. La segona força l’ocuparia l’es-
querra moderada i, a continuació, les
noves forces emergents i mediàtiques:
l’esquerra radical que representa Po-
demos i la dreta de l’IBEX 35, Ciuda-
danos.

Això era així abans d’anunciar-se l’a-
cord a què han arribat Podemos i Iz-
quierda Unida. Ara, pel que sembla, les
coses podrien canviar. Com a mínim
això és el que preocupa la dreta radical,
la dreta moderada, la dreta progressis-
ta, la dreta mediàtica... en fi, la dreta i
tots els que no volen canviar el sistema
corrupte en què estem instal·lats des que
es va iniciar l’anomenada transició.

Per això ens hem d’alegrar per l’a-
cord al qual han arribat les forces d’es-
querres, l’esquerra que vol i aposta per
fer possible una altra forma de fer po-
lítica. Una política al servei de les per-
sones i no a favor dels corruptes i dels
poderosos.

Possiblement és l’única manera de
frenar un pacte d’Estat entre PP, PSOE
i Ciudadanos a favor dels poderosos, que
és el que volen destacats dirigents dels
tres partits esmentats i els poders eco-
nòmics, que s’obliden de la majoria so-
cial. No cal insistir en el full de ruta que
la UE ha dissenyat i que espera aplicar
al més aviat possible a Espanya, per con-
tinuar les polítiques de retallades i aus-
tericides que tant de mal han fet a les
classes populars.

Les enquestes diuen que aquesta
nova coalició electoral podria aconseguir
ser la segona força amb representació
parlamentària, fet que suposaria fer fora
la dreta del govern.

És cert que aquesta coalició no

aconseguirà la majoria suficient per po-
der governar si no compta amb el suport
del PSOE. I aquest és el problema que
té el PSOE. O recupera la credibilitat i
la coherència d’un partit que defensa els
treballadors o continua al servei -no se-
ria la primera vegada- i a favor dels po-
ders financers.

Diuen que l’esperança és com un
camí. Abans no hi havia res, però quan
moltes persones es posen a caminar en
la mateixa direcció i pel mateix lloc, el
camí es fa real. Hi ha també els que afir-
men que quan es tria l’esperança, qual-
sevol cosa és possible.

Això és el que ha generat entre la
majoria de la població aquest acord, es-
perança.

Tanmateix, no serà gens fàcil. La
campanya de la dreta serà dura i els in-
sults i les desqualificacions seran la nota
predominant dels seus discursos elec-
torals. Ningú dels responsables de la cri-
si assumirà les seves responsabilitats.
Pocs parlaran de com podem sortir d’a-
questa situació. La submissió als dictats
de la UE serà l’excusa per justificar les re-
tallades, encara que algú ja ha dit que
“ens hem passat tres pobles”. La por serà
l’arma que utilitzaran tots aquells que es
resisteixen a perdre els seus privilegis.

Altres parlaran de regeneració per-
què el que realment volen no és qües-
tionar un sistema endèmic sinó conti-
nuar mantenint les desigualtats i afa-
vorint els poders econòmics.

Només Unidos Podemos parlarà
del seu programa. Només la coalició im-
pulsada per Podemos, Izquierda Unida
i altres organitzacions d’esquerres, l’es-
querra en definitiva, apostarà per iniciar
un procés de ruptura democràtica que
faci possible que les classes populars re-
cuperin els drets que la dreta els ha ro-
bat. Només Unidos Podemos serà l’op-
ció que hem de triar tots aquells que vo-
lem canviar aquest món.

4Vots i babaus
per Pedro Jesús Fernández      

#TiroteigSantRoc

@ferranfalco: Sant Roc ha patit un "deixar
fer" per part del govern anterior de
Badalona, afegit a un "deixar passar" certes
actituds que ha fet mal.

#100anysLaColmena

@TeatreLaColmena: Agafeu agendes.
El pròxim diumenge 19, de 10 a 14h, La
Colmena celebra la Festa del Centenari
a la Plaça de la Vila.

#26JSantAdrià

@polcarrion: Des d’Esquerra Republicana
a Sant Adrià denunciem que ens estan 
arrencant els cartells electorals del
#26J2016 dels fanals.

Opinió en 140 caràcters



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517 7 | 16 juny 2016 línianord.cat



16 juny 2016

| 8

línianord.cat
Badalona

Badalona s’ha bolcat en la con-
demna unànime a la violència
masclista després que dissabte a la
nit una dona de 40 anys va ser as-
sassinada pel seu marit -per qui el
jutge ha decretat presó provisional
sense fiança- tal com aquest va
confessar hores després als Mos-
sos d’Esquadra. Diumenge, el
col·lectiu feminista Bloc Violeta va
convocar una marxa de rebuig
que va recórrer la distància entre
Pompeu Fabra i la plaça de la Vila,
on la Federació de Dones també
havia convocat una concentració.

Per la seva banda, l’Ajunta-
ment va reaccionar amb un co-
municat de condol -es van decla-
rar dos dies de dol oficial a la ciu-
tat- i condemna de l’assassinat en
què es compromet a treballar co-
ordinadament amb altres muni-
cipis i organitzacions de dones i fe-
ministes per aconseguir una ciu-
tat lliure de violències masclistes.
El consistori també s’ha compro-
mès a treballar per millorar l’a-
tenció a les dones víctimes d’aquest
tipus de violència. 

La resposta institucional no es
va quedar aquí. Dilluns el Ple, en
una sessió extraordinària, va apro-
var una declaració institucional de
denúncia contra l’assassinat mas-
clista, aprovada per tots els grups
municipals. A més, es va organit-
zar una concentració a la plaça de
la Vila.

AUTODEFENSA FEMINISTA
La víctima de dissabte és la terce-
ra dona assassinada a mans d’un

home aquest any a Catalunya i la
primera en els darrers cinc anys a
Badalona. Tot i això, les gairebé
700 dones assassinades a l’estat
espanyol des del 2010 eviden-
cien que el crim de Badalona no és
un fet aïllat, tal com reivindiquen
diverses veus, com el col·lectiu fe-
minista badaloní Bloc Violeta. “El
patriarcat es nodreix de la violèn-
cia contra les dones i tot aquell que
no segueixi els cànons del model
heteropatriarcal”, denuncia Rad-
ha Atienza, una de les membres
del col·lectiu. 

En aquest sentit, el col·lectiu es
plantejava un doble objectiu amb
la mobilització de diumenge. “Per
una banda volem empoderar les
dones i de l’altra que els masclis-
tes sàpiguen que respondrem a les
seves agressions”, explica Atienza.
“Tenim plena legitimitat per uti-
litzar l’autodefensa”, afegeix.

D’altra banda, el Bloc Violeta
defuig adquirir la responsabilitat
de convertir-se en un grup d’as-
sistència a les víctimes de violèn-
cia masclista i assenyala que
aquesta responsabilitat ha de ser
assumida pel servei municipal
d’informació i atenció a les dones.

“La nostra feina és fomentar la so-
lidaritat i que les dones sentim el
suport mutu”, afirma Atienza.

El col·lectiu va néixer el 8 de
març de 2015, amb motiu del Dia
Internacional de la Dona Treba-
lladora, i des de llavors ha dedicat
els seus esforços a la formació i l’e-
laboració de protocols, com el re-
alitzat sobre agressions sexistes per
les Festes de Maig de Badalona, re-
alitzat conjuntament amb la Co-
missió de Festes. Un protocol
que, al capdavall, reflecteix una de
les principals metes del Bloc Vio-
leta. “Hem de tenir una respon-
sabilitat col·lectiva davant les
agressions sexistes”, defensa
Atienza.

AGRESSIÓ HOMÒFOBA 
D’altra banda, tal com ha avan-
çat El Punt Avui, el 9 de juny
dues dones lesbianes van ser
agredides al barri de Sant Roc
per motius homòfobs. Els agres-
sors haurien propinat cops a
les víctimes mentre les insulta-
ven a crits de “bollera”, segons
explica aquesta publicació. Les
dues víctimes van patir lesions
de caràcter lleu.

Concentració de rebuig a la violència masclista a la plaça de la Vila. Foto: Twitter

Clam unànime contra 
la violència masclista

» El Ple condemna en bloc l’assassinat de dissabte passat
» El Bloc Violeta reivindica la solidaritat i l’autodefensa feminista

Una discussió de parella seria
la causa del tiroteig a Sant Roc
SUCCESSOS4Dimarts a la tarda
tres veïns de Sant Roc van patir fe-
rides de diversa consideració per
arma de foc després d’un tiroteig a
l’avinguda Marquès de Mont-Roig.

Fonts veïnals apunten a Línia
Nordque el detonant del tiroteig
hauria estat una discussió de pa-
rella. La baralla hauria pujat de to
quan els consogres van intervenir
en la discussió, que finalment va
acabar amb un intercanvi de trets
a plena llum de dia. 

Finalment, el tiroteig va aca-
bar amb tres ferits. El de més gra-
vetat és un home de 45 anys,
mentre que els altres dos també
són homes, de 70 i 24 anys, que
van patir ferides de menys con-
sideració. Després del tiroteig
haurien estat les mateixes famí-
lies dels ferits les que els haurien
traslladat a l’Hospital dels Ger-
mans Trias i Pujol i al de la Vall
d’Hebron de Barcelona.

L’Àrea d’Investigació Criminal
dels Mossos d’Esquadra ja s’ha fet
càrrec del cas i de moment no s’ha
practicat cap detenció. Segons
diverses fonts, els autors dels
trets haurien fugit en direcció al
Maresme, on algun d’ells podria
viure.

REPERCUSSIÓ POLÍTICA
D’altra banda, diversos repre-
sentants polítics municipals han

intentat fer una lectura política
del tiroteig, com per exemple el
president del grup municipal
del PP, Xavier García Albiol,
que a través de Twitter ha con-
siderat que l’episodi és conse-
qüència de la supressió de la uni-
tat d’actuació especial de la
Guàrdia Urbana, coneguda com
a unitat Omega.

El president del grup muni-
cipal de CiU, Ferran Falcó, tam-
bé ha utilitzat Twitter per criti-
car el govern del PP i llançar una
reclamació a l’executiu de Do-
lors Sabater. “El tiroteig a Sant
Roc ens fa tocar de peus a terra
a tots, espero que també al go-
vern municipal”, va dir. “Sant
Roc ha patit un ‘deixar fer’ per
part del govern anterior, afegit
a un ‘deixar passar’ certes acti-
tuds que ha fet mal”, va afegir.
Una situació que, segons Falcó,
s’ha de gestionar amb més “pre-
sència i autoritat policial” al
barri, així com augmentant el
treball social.

Sigui com sigui, el tiroteig no
ha estat l’únic episodi violent de
la setmana al barri. Dilluns a la
nit dos agents de la Guàrdia
Urbana van ser ferits lleus per
dos individus -que van acabar
detinguts- després que aquests
s’hi enfrontessin per un reque-
riment dels agents.

Economia | Acaben les audiències del pressupost d’inversions
El Centre Cívic Morera va acollir ahir l’última audiència pública organitzada per l’Ajuntament
per explicar el procés participatiu dels pressupostos d’inversions i el Pla d’Actuació Municipal
(PAM), que per primera vegada donarà l’oportunitat als veïns de decidir com volen invertir 14

milions d’euros, el 28% del pressupost total, que enguany puja fins als 49 milions d’euros.

Andreu Merino
BADALONA

El tiroteig va tenir lloc a l’avinguda Marquès de Mont-Roig. Foto cedida
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L’Ajuntament estudia crear 
un espai per a gossos a la platja
ANIMALS4La platja de Badalona
podria disposar l’estiu del 2017
d’un espai per a animals domès-
tics a la platja. Tal com va avançar
el segon tinent d’alcalde i regidor
de Medi Ambient, Àlex Mañas, a
Ràdio Badalona, l’Ajuntament
estudia tirar endavant l’habilita-
ció d’una zona amb aquestes ca-
racterístiques. Això faria possible
la presència d’animals a la platja,
vetada actualment per la norma-

tiva municipal. D’altra banda, si bé
inicialment el consistori es plan-
tejava que aquest espai s’ubiqués
a la zona de la Barca Maria, en de-
claracions a aquesta publicació
Mañas ha deixat la porta oberta a
habilitar-lo a alguna altra zona del
litoral. El regidor assegura haver
rebut diverses peticions veïnals per
tirar endavant el projecte i l’equip
de govern el veu amb bons ulls.
“La platja és prou gran”, conclou. 

Arxivada la causa contra els
vaguistes badalonins del 29M 
SOCIETAT4La causa judicial con-
tra els nou veïns de Badalona de-
tinguts arran de la vaga general del
29 de març del 2012 ha quedat ar-
xivada. El jutge ha decretat el so-
breseïment després que, un cop fi-
nalitzada la fase d’instrucció, la Fis-
calia hagi considerat que no es po-
den imputar a cap dels detinguts
delictes per danys o desordres
públics, tal com reflectien els ates-
tats policials de la detenció. 

I és que la Fiscalia considera
que les accions en què els nou va-
guistes van participar durant el
29M s’emmarquen en el dret de
manifestació i vaga, així com en el
desenvolupament normal d’un
piquet informatiu.

“JUDICIS POLÍTICS”
L’Arxivament de la causa arriba
després que el 87% dels encausats
per la vaga general hagin quedat
absolts. Un fet que, segons l’ad-
vocat d’alguns dels detinguts a Ba-
dalona, Eduardo Cáliz, demostra
que els judicis del 29M han estat
“polítics”. “El pressupost català de
retallades del 2012 aprovat per
CiU i PP va comportar una onada
de mobilitzacions”, recorda Cáliz.
“Va haver-hi una caça de bruixes
a la dissidència política”,  afegeix.

L’advocat assenyala que es
van detenir militants de recone-
guda trajectòria. És el cas del re-
gidor de Guanyem, Francesc Du-
ran, un dels detinguts a la ciutat.

Tot a punt pel canvi radical de les
festes de Sant Joan de Llefià.
Demà el barri donarà el tret de sor-
tida a la primera edició del Festi-
val de Música Gran Sol, la inicia-
tiva que l’Ajuntament ha ofert als
veïns a canvi de suprimir la Suel-
ta de Vaquillas, fins ara l’element
central de les festes. A les deu de
la nit, el cantaor badaloní Miguel
Poveda obrirà el torn de concerts
a l’amfiteatre del parc de Gran Sol,
l’actuació que tant veïns com
Ajuntament esperen que arros-
segarà més gent a Llefià. L’afora-
ment del parc és de 3.000 perso-
nes i s’instal·larà una pantalla ge-
gant darrere l’amfiteatre perquè
tots aquells que no puguin entrar
tinguin la possibilitat de seguir el
concert. L’entrada a l’actuació és
gratuïta i, per tant, no hi haurà re-
serva de places. Tot el recinte del
parc del Gran Sol es tancarà per te-
nir regulat en tot moment l’accés
del públic.

Un funcionament que es re-
petirà dissabte amb el concert
del grup de rumba Sabor de Grà-
cia i diumenge amb l’actuació del
quartet flamenc Las Migas.

“Creiem que el barri surt guan-
yant amb la celebració d’aquest
festival”, explica el president de
l’Associació de Veïns de Sant Joan
de Llefià, Jordi Mesas. “Esperem
que vingui molta gent”, afegeix es-
perançat.

FESTES DE CIUTAT
D’altra banda, Mesas assegura
que els veïns valoren molt positi-
vament el compromís de l’Ajun-
tament de convertir el parc de
Gran Sol en un nou equipament
cultural de la ciutat amb una pro-
gramació estable.  “La intenció és
que a partir de la pròxima tem-
porada cultural, que s’iniciarà
aquest mes de setembre, el parc

del Gran Sol es converteixi en el te-
atre grec badaloní on la ciutada-
nia hi vagi per veure grans espec-
tacles”, va afirmar la regidora de
Cultura, Laia Sabater, ahir en la
presentació del festival. Els con-
certs d’aquest cap de setmana se-
ran la primera prova per a aquest
nou equipament cultural, coinci-
dint amb unes festes de Sant Joan
de Llefià, que el consistori vol
convertir en una celebració de
tota la ciutat.

Tot està a punt, doncs, per a
unes festes que començaran amb
el pregó del president de CiU a Ba-
dalona i secretari de Territori de la
Generalitat, Ferran Falcó, a les vuit
del vespre.

Llefià es prepara per acollir el nou
Festival de Música Gran Sol

Redacció
LLEFIÀ

Badalona va nomenar Poveda fill predilecte al març. Foto: Arxiu
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ERC va evidenciar dissabte a
Badalona la seva voluntat de
captar nous votants de classe tre-
balladora i castellanoparlants
de cara a les eleccions espanyo-
les del 26 de juny. Amb una co-
mitiva encapçalada pel candidat
Gabriel Rufián i en la qual tam-
bé hi havia el candidat al Senat,
Santi Vidal, i la regidora de Ser-
veis Socials de l’Ajuntament,
Agnès Rotger, els candidats van
organitzar un acte sobre el dret
a l’habitatge al costat del Mercat
de Sant Roc que va comptar
amb una escassa presència d’as-
sistents.

Tot i la poca afluència, el
míting va deixar moments que,
de ben segur, generaran debat al
llarg de la campanya. “No sóc in-
dependentista. Sóc d’esquerres
i republicà”, va etzibar Rufián.
“L’independentisme és transi-
tori. No volem canviar una ban-
dera per una altra, sinó can-
viar-ho tot”, va afegir, agafant en
préstec un dels lemes de la CUP.

D’altra banda, la número
quatre de la llista republicana,
Anna Surra, va respondre el crit

de “Viva España!” d’un espon-
tani amb un “Viva España i viva
Catalunya. Nosaltres no volem
trencar Espanya, en volem sor-
tir”, va dir Surra en una inter-
venció que, igual que la de Ru-
fián, va fer de forma íntegra en
castellà.

TRANSVERSALITAT
D’altra banda, Rufián va evitar
retreure a la CUP el manteni-
ment de l’esmena a la totalitat
dels pressupsotos. “Tots som
necessaris, la transversalitat dins
l’independentisme és molt sana”,

va defensar. La independència
no s’aconseguirà sense ERC, pe-
ròt ampoc sense Convergència o
la CUP”, va afegir.

Així doncs, després de rei-
vindicacions, explicacions i afir-
macions que van sorprendre
més d’un, ERC va refermar a
Sant Roc que en aquesta cam-
panya la seva estratègia passa
per fugir del nacionalisme clàs-
sic i prioritzar, almenys discur-
sivament, el seu viratge cap a
una política en què els drets so-
cials també esdevenen un ele-
ment principal.

Rufián durant l’acte a Sant Roc. Foto: Twitter

Rufián: “Sóc d’esquerres i
republicà, no independentista” 
Redacció
BADALONA

Artur Mas: “Podem no prioritza
el corredor mediterrani”

POLÍTICA4L’expresident de la
Generalitat i president de Con-
vergència Democràtica (CDC),
Artur Mas, va visitar ahir Bada-
lona per dinar amb simpatitzants
del partit i representants d’entitats
de la ciutat. A la taula presidencial,
Mas va estar acompanyat del pre-
sident del grup municipal de CDC,
Ferran Falcó.

Mas va aprofitar l’esdeveni-
ment per incidir en la campanya
de les eleccions del 26 de juny i va
criticar Podem. “Entre la traves-
sia central i el corredor del Medi-
terrani, trien la travessia perquè
passa per Madrid”, va etzibar l’ex-
president. Mas va reivindicar el co-
rredor Mediterrani perquè, segons
defensa, és una infraestructura
amb una “importància estratègi-
ca” per a l’economia del país.

D’altra banda, Falcó va afirmar
que “segurament CDC tindrà un
paper decisiu a les eleccions”,
mentre que Mas considera ne-
cessari tenir una presència forta al
Congrés espanyol. “Allà es deci-
deixen temes de política fiscal,
mercat laboral o pensions”, va ar-
gumentar.

CRÍTIQUES A LA CUP
Tot i que la CUP no es presenta als
comicis, Mas també va criticar els
anticapitalistes, després que hagin
decidit mantenir l’esmena a la
totalitat als pressupostos, i va de-
manar no fer més cessions. 

“El nostre partit està allunyat
dels dos extrems, de l’extrema
dreta de PP i C’s i de l’extrema
esquerra de Podemos i la CUP”,
va concloure.
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Santa Coloma

La Colmena ja ho té tot a punt per
viure el seu gran dia. Després que
el 16 de març l’entitat donés el tret
de sortida a la celebració del seu
centenari, diumenge la plaça de la
Vila acollirà l’acte central de l’a-
niversari. Des de les deu del matí
fins a les dues de la tarda, la Col-
mena organitzarà una mostra de
l’activitat de les seves diverses sec-
cions. Així  doncs, els veïns podran
gaudir de teatre, màgia, claqué o
animació infantil.

D’altra banda, també s’orga-
nitzaran partides d’escacs -tradi-
cionals i gegants- i classes de bi-
llar francès, així com tallers de tre-
balls manuals infantils.

Ara bé, l’acte central del cen-
tenari de La Colmena no està
dedicat únicament als més petits.
De fet, una de les iniciatives que

més crida l’atenció va destinada,
principalment, al públic adult.
Es tracta d’un simulador de golf,
que la secció de golfistes de l’en-
titat instal·laran a la plaça de la
Vila. “Volem donar a conèixer-nos
entre els veïns i compartir amb
ells la celebració del nostre cen-
tenari”, explica el coordinador

d’actes del centenari, Joan Fer-
nàndez.

Fins ara, Fernàndez valora
positivament les activitats orga-
nitzades en el marc de l’aniversari.
“Hem tingut molt bona resposta
dels veïns, i molta predisposició de
les entitats i les institucions”,
conclou Fernández. 

Una imatge d’arxiu de La Colmena. Foto: Arxiu

La Colmena surt al carrer 
per celebrar el seu centenari

» L’entitat oferirà diverses activitats diumenge a la plaça de la Vila
» Teatre, màgia o un simulador de golf seran els reclams principals

L’oficina de Seguretat Social,
tancada temporalment

SERVEIS4L’oficina de Tresoreria
de la Seguretat Social, al carrer
Major, ha tancat temporalment i
podria no tornar a prestar servei
fins al 16 de setembre, tal com
anuncia un cartell penjat a la seva
porta. L’oficina, que depèn de la
delegació de Badalona, ha tancat
de manera temporal per la im-
possibilitat de destinar-hi els tre-
balladors suficients per realitzar les
tasques d’atenció, segons han co-
municat l’administració estatal
després d’una reunió entre l’A-
juntament, la directora Provincial
de Barcelona i el Secretari Pro-
vincial de la Seguretat Social.

Concretament, un dels tres
treballadors està de baixa, mentre

que els altres dos estan de vacan-
ces. En aquest sentit, els respon-
sables de Seguretat Social confien
a poder solucionar la manca de
personal al setembre. Per la seva
banda, l’Ajuntament s’ha com-
promès a fer un seguiment de la
reobertura del servei, mentre que
SOM Gramenet posa en dubte
que els motius del tancament si-
guin les circumstàncies puntuals.

El principal grup de l’oposició
insinua la possibilitat que l’admi-
nistració vulgui “desmantellar”
l’oficina. “Amb més de 10.000 atu-
rats registrats, no sembla gaire
bona idea posar dificultats admi-
nistratives afegides a la creació d’o-
cupació”, argumenten.

Jardí Balandrau | Equipaments biosaludables
El Jardí Balandrau disposa de nous equipaments biosaludables per a la realització d’exercici
físic. Concretament, recentment s’han instal·lat aparells de pectoral doble, pedaler complet,
pedals i torsió corporal, que poden utilitzar els veïns més grans de 13 anys. Amb aquesta ja

són quatre les zones de la ciutat que disposen d’instal·lacions d’aquestes característiques.

Redacció
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L’oficina reobrirà el mes de setembre. Foto: SOM

POLÍTICA4Podem i Ciutadans
saben que bona part de les seves
opcions d’aconseguir un bon re-
sultat a les eleccions espanyoles del
26 de juny passen per esgarrapar
vots al PSOE. És per això que els
d’Iglesias i Rivera han posat el fo-
cus sobre alguns dels feus socia-
listes d’arreu de l’estat espanyol,
com per exemple Santa Coloma.

Per una banda, el candidat
d’En Comú Podem per Barcelona,
Xavier Domènech, va demanar
dimarts en un acte a la plaça d’en

Vilaseca que el PSOE defineixi si vol
pactar amb ells o amb el PP. A més,
Domènech va negar cap canvi
d’actitud respecte del referèndum
català, però va reconèixer que no hi
haurà “línies vermelles” en una hi-
potètica negociació de govern.

Pel que fa a Ciutadans, els ta-
ronges han comptat amb la visi-
ta a la ciutat de la líder de l’oposi-
ció al Parlament, Inés Arrimadas,
a l’Open Night en un acte que pre-
tenia desprendre proximitat i
frescor. Potser per això la visita va

incloure una sessió de ball, im-
provisada o no, entre el diputat
David Mejía i Arrimadas en el
marc de la fira comercial.

Per la seva banda, el PSOE ha
respost portant l’expresident del
govern espanyol, Jose Luis Ro-
dríguez Zapatero, a un acte de
campanya celebrat ahir al Teatre
Sagarra en què els socialistes es
van reivindicar com l’única alter-
nativa possible a un nou govern
del PP. El PSOE, doncs, continua
confiant en la vella guàrdia.

Els vots colomencs, en disputa
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Finalment la campanya Cami-
namos con Bruno ha aconseguit
el seu objectiu. Els veïns s’han bol-
cat per ajudar aquest nen colo-
menc de 4 anys, que pateix Te-
traparèsia Espàstica, un tipus de
paràlisi cerebral que comporta
un creixement de l’estructura òs-
sia no acompanyada d’un creixe-
ment dels músculs.

A mitjans de maig, l’entorn de
Bruno va saber que el nen podria
operar-se a través del sistema sa-
nitari públic, però no dins uns ter-
minis que garantissin la seva co-
rrecta evolució. És per això que
van iniciar una campanya per
aconseguir els diners necessaris
perquè fos un privat qui l’operés.
La intervenció té un cost de 4.600
euros, al qual cal sumar-hi 1.000
euros més en concepte de reha-
bilitació.

“TOT SUMA”
La famíla de Bruno ha aconseguit
els diners en un temps rècord, des-
prés d’obrir un número de comp-
te, distribuir diverses guardioles
per la ciutat i organitzar diversos
esdeveniments, com la festa cele-

brada dissabte al Mas Fonollar,
que va comptar amb actuacions
musicals, animació infantil o es-
pectacles de màgia.

Però els esforços perquè Bru-
no es pugui operar han anat més
enllà. “Tot suma”, assegura Carlos
Ladera, un dels organitzadors de
la campanya solidària. “Hem ve-
nut objectes cedits per cantants de
la ciutat o treballs manuals que
han fet els companys de classe del
Bruno”, explica. Tot plegat, ha
generat de nou esperança en l’en-
torn del nen. “Fa un temps li van
dir que no podria tornar a cami-
nar”, recorda Ladera. “De vegades

el sistema et condemna, però
hem lluitat per evitar-ho”, afegeix.

En aquest sentit, Ladera trans-
met l’agraïment de la família, re-
coneixent l’esforç que molts colo-
mencs han fet per aconseguir els
diners. “No és el mateix recaptar
5.600 euros a Santa Coloma que
a Sarrià”, reivindica gràficament
Ladera.

Un cop assolit el primer ob-
jectiu, caldrà veure quin resultat
aconsegueix l’operació, i analitzar
si cal aconseguir més recursos
per les altres tres intervencions que
requereix el tractament complet de
la malaltia.

La campanya ja ha aconseguit els diners per a l’operació. Foto: Carlos Ladera

‘Caminamos con Bruno’
aconsegueix el seu objectiu

Redacció
SANTA COLOMA

Muchachito encapçala el
cartell del Santaco Tropical

MÚSICA4El músic colomenc
Muchachito Bombo Infierno
serà dissabte el cap del cartell del
festival Santaco Tropical, que se
celebrarà al parc de Can Zam a
partir de les sis de la tarda. A més
de Muchachito, el públic també
podrà veure en directe les ac-
tuacions de Juanito Makandé,
Fuel Fandango, Green Valley,
Serafín Duracell, Pelogruesoul,
De la Carmela i Willy Foc.

Amb la seva actuació, Mu-
chachito portarà a la seva ciutat
els temes del seu últim disc El
Jiro, publicat el 6 de maig. La
crítica assegura que el nou àl-
bum representa un gir en la ca-
rrera musical de Muchachito, ja
que inclou flamenc, blues, rum-
ba i música disco, mentre que ell

explica que ha volgut fer cançons
amb les quals la gent pogués ba-
llar. Sigui com sigui, El Jiro re-
presenta el retorn del músic co-
lomenc després del seu darrer
disc, Idas y vueltas, publicat el
2010.

ENTRADES PER ALIMENTS
L’Ajuntament i el Programa Mu-
nicipal d’Aliments Solidaris han
impulsat, amb motiu del festival,
una iniciativa solidària de reco-
llida d’aliments.

Ahir i dimarts, totes les per-
sones que han aportat tres qui-
los o litres d’aliments al progra-
ma municipal han obtingut dues
entrades per anar gratuïtament
al festival Santaco Tropical, que
dissabte omplirà Can Zam.



16 juny 2016

| 14

línianord.cat
Sant Adrià

La Guàrdia Urbana decomissa
4 kilos de marihuana

SUCCESSOS4La Guàrdia Ur-
bana de Sant Adrià ha deco-
missat 4,3 kilos de marihuana
en una operació policial que ha
tingut lloc els darrers dies, se-
gons informa l’Ajuntament en
un comunicat en què no es con-
creta la data exacta en què es va
desenvolupar l’operatiu.

El que sí que s’explica en el
comunicat és que  el decomís va
tenir lloc després que una pa-
trulla de la Policia Local inter-
vingués en una infracció de

trànsit comesa per un cotxe al
carrer Cristòfol de Moura a l’al-
çada de Saturn, al barri de la
Mina. Un cop els agents ja ha-
vien aturat el vehicle i estaven
realitzant un escorcoll van tro-
bar els 4,3 kilos de marihuana
amagats a l’interior del cotxe. 

Segons informa l’Ajunta-
ment, la Guàrdia Urbana va
procedir immediatament a la
detenció del conductor del ve-
hicle, que ja ha estat posat a dis-
posició judicial.

POLÍTICA4ERC vol aprofitar la
campanya de les eleccions es-
panyoles del 26 de juny per fer-se
fora a l’àrea metropolitana. La
poca presència de Convergència
a la zona i la incompareixença de
la CUP als comicis pot afavorir els
republicans, que han potenciat el
seu discurs social per presentar-
se com l’única alternativa d’es-
querres i netament independen-
tista que es presenta al Congrés.

Dilluns, a la plaça de la Vila els
republicans van organitzar un

acte que havia d’estar encapçalat
per Santi Vidal, però que final-
ment no va comptar amb la pre-
sència del candidat al Senat.

Qui sí que hi va anar van ser
els diputats de Junts pel Sí al Par-
lament, Anna Simó i Eduardo
Reyes. “Hem d’aconseguir que
cap independentista de Sant
Adrià es quedi a casa el 26 de
juny”, va reclamar Simó. “Hem
de prendre els drets que ens
pertanyen”, va reivindicar per la
seva banda Reyes.

ARTELLS ARRENCATS
D’altra banda, ERC ha denunciat
que, igual que va passar en la da-
rrera campanya de les eleccions
espanyoles, alguns dels cartells del
partit enganxats a la ciutat han es-
tat arrencats.

Després d’haver denunciat
els fets a través de les xarxes so-
cials, dilluns el regidor Antoni Vé-
lez es va mostrar contundent.
“No ens faran callar, tornarem a
posar cada cartell que ens tre-
guin”, va assegurar.

Solidaritat | Primera ruta per l’ELA
Diumenge Sant Adrià acollirà la primera Ruta Solidària per l’ELA. Es tracta
d’una cursa i caminada popular que servirà per recaptar fons que permetin

investigar aquesta malaltia. La sortida i l’arribada dels corredors serà des
de la plaça de la Vila i vorejaran el Besòs fins a la platja del Fòrum.

El decomís va tenir lloc després d’una infracció de trànsit. Foto: Arxiu

ERC desembarca a Sant Adrià

El conflicte obert entre els veïns
de Besòs i l’Ajuntament de Bar-
celona per la reubicació del Por-
tuguès continua encallat. Di-
marts representants de les dues
parts i també de l’Ajuntament de
Sant Adrià van reunir-se per
abordar la reclamació veïnal que
demana als serveis socials del
consistori barceloní el trasllat
d’aquest home a qui presten as-
sistència i que, segons asseguren
els veïns, utilitza un habitatge so-
cial de la Gran Via propietat d’u-
na entitat bancària com a punt de
venda de droga.

En la reunió, a banda dels
veïns, van assistir-hi la regidora
de Promoció Social, Filomena
Cañete, i el regidor del barri,
José Luis Martínez. La trobada,
però, no va deixar satisfets els

veïns. “Els representants del Dis-
tricte de Sant Martí ens van dir
que posaran el Portuguès a la cua
de persones que han sol·licitat un
habitatge social”, assegura el
portaveu de l’Associació de Veïns
de Besòs, José Paredes, que la-
menta que l’Ajuntament de Bar-
celona no prioritzi aquest cas.
“Ara té més precaució amb la
venda de drogues al pis, però el
problema continua existint”, afe-
geix. En canvi, Paredes elogia el

suport rebut per Cañete i Martí-
nez a la reunió i avança que l’al-
calde Callau medita presentar
una moció perquè el Ple insti l’A-
juntament de Barcelona a prio-
ritzar el trasllat del Portuguès. 

Arran de la resposta del con-
sistori barceloní, els veïns es
plantegen dur a terme una nova
acció de protesta aquest mes de
juny consistent a tallar la Gran
Via a l’alçada de la seu del Dis-
tricte de Sant Martí.

Els veïns ja han tallat la Gran Via en més d’una ocasió. Foto: Arxiu

El Besòs i Barcelona no es posen
d’acord en el cas del Portuguès

» Els veïns es mobilitzaran per reclamar el trasllat d’aquest home que,
segons diuen, utilitza un habitatge social per traficar amb droga

Andreu Merino
BESÒS
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Els pisos del Turó del Sastre 
es reprendran el setembre

HABITATGE4L’Institut Metro-
polità de Promoció de Sòl i Ges-
tió Patrimonial preveu que les
obres de construcció dels habi-
tatges de protecció oficial del
Turó del Sastre es reprenguin al
setembre.

Després d’iniciar-se les obres,
al maig la constructora adjudica-
tària de la construcció va declarar-
se en fallida, deixant pendent el
30% de l’obra. Ara, l’IMPSOL ha

comunicat que cinc empreses
han presentat una oferta per fi-
nalitzar el projecte. Un cop acabi
el procés de licitació, l’ens me-
tropolità, que promociona els ha-
bitatges, preveu que les obres es
reiniciïn al setembre.

A més, l’IMPSOL assegura
que mantindrà  el preu dels pisos
així com la qualitat dels acabats,
sense canviar les condicions pac-
tades amb els bancs.

Presenten la reforma 
del passeig Marítim

INFRAESTRUCTURES4L’Ajunta-
ment i l’Àrea Metropolitana de
Barcelona (AMB) han presentat el
nou passeig Marítim del poble, així
com una nova torre de socorrisme
a la platja.

La presentació va tenir lloc ahir
i va comptar amb les intervencions
de l’alcaldessa, Rosa Funtané, el
gerent de l’AMB, Ramon Torra i
el director de l’ONG Proactiva
Open Arms, Òscar Camps, guan-
yador del Català de l’Any 2016.

Per una banda, l’acte va servir
per conèixer les novetats que pre-
senta el passeig Marítim, després
de les obres dutes a terme per
l’AMB, que l’han dotat de criteris
de sostenibilitat i d’urbanisme
intel·ligent. 

D’altra banda, Camps va pre-
sentar el nou model de torre de so-
corrisme que l’AMB ha dissenyat
per a totes les platges metropoli-
tanes, en un procés que ha comp-
tat amb la seva col·laboració.

La reclamació de nous centre
educatius públic a Montgat es fa
forta. Diumenge unes 200 perso-
nes van tallar la N-II per reclamar
a la Generalitat una nova escola i
un nou institut que acabin amb la
massificació a les aules, denun-
ciada per la comunitat educativa
des del 2007 i que aquest any s’ha
evidenciat de nou, després que 13
alumnes del poble es van quedar
sense plaça de P3 a les escoles Ma-
rina i Salvador Espriu durant el pe-
ríode de preinscripció.

La massificació a les aules s’ha
produït pel creixement demogrà-
fic viscut al municipi. I és que en
una dècada Montgat ha passat de
tenir 8.000 habitants a 11.500.
Fins ara, l’aposta del departa-
ment d’Ensenyament ha estat la
creació de noves línies als centres
ja existents, però els pares dels
alumnes demanen una solució
estructural. I més, tenint en comp-

te que l’informe d’evolució de-
mogràfica de la Diputació assen-
yala que el nombre de veïns con-
tinuarà creixent els pròxims anys.

La plataforma Escola Nova
Montgat valora positivament la
mobilització de diumenge. “Tot el
poble ha de prendre consciència de
la necessitat de mantenir la qua-
litat educativa a Montgat”, diu
Anouchka Skoudy, membre de la
plataforma, que deixa clara la vo-
luntat de la comunitat educativa de
disposar d’una escola i un institut
en instal·lacions separades.

Per la seva banda, l’Ajunta-
ment confia que Ensenyament

escolti la petició i deixa oberta la
porta a la construcció d’un únic en-
tre que aculli alhora l’escola i
l’institut. “Estic convençuda que el
departament serà sensible a la de-
manda”, assegura l’alcaldessa,
Rosa Funtané. El consistori va po-
sar la reclamació sobre la taula de
la Generalitat el 4 de maig i ara
està entregant tota la informació
necessària per defensar la cons-
trucció del nou centre.

Segons ha confirmat Funtané,
Ensenyament i consistori es reu-
niran de nou a l’octubre per abor-
dar la demanda de la comunitat
educativa montgatina.

Unes 200 persones van prendre part en la mobilització. Foto: Twitter

El poble surt al carrer per 
exigir una escola i un institut

Redacció
MONTGAT

Festa Major | Del 22 al 26 de juny
La Festa Major de Sant Joan se celebrarà al poble del 22 al 26 de juny. El dimecres 22

es donarà el tret de sortida a la festa amb la presentació del Lipdub Sant Joan 2016.
D’altra banda, el pregó es farà a les nou del vespre a la plaça Sant Joan i comptarà amb

la col·laboració del CRiC, la Coral i l’Associació de Pares de Montgat i Tiana (Aspamoti).
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Tiana Dol | Minut de silenci per Orlando

Dimarts l’Ajuntament de Tiana es va adherir a la iniciativa de diversos municipis i va convo-
car al migdia una concentració de dol per la matança de diumenge a una discoteca freqüen-
tada per la comunitat gai a Orlando, als Estats Units.  Regidors del consistori, veïns i agents

de la Policia Local van prendre part en un emotiu minut de silenci davant l’Ajuntament. 

Un incendi va cremar diumen-
ge 1,8 hectàrees de la Serralada
de Marina, entre Tiana i Alella.
El foc es va declarar cap a dos
quarts d’una del migdia. Con-
cretament l’incendi va començar
a Can Comulada, al terme mu-
nicipal d’Alella, i va provocar
que una columna densa de fum
fos ben visible als dos municipis.

En un primer moment els
Bombers van desplaçar set do-
tacions a la zona, però més tard
van reforçar un operatiu en el
qual hi van prendre part nou ve-
hicles terrestres i un helicòpter. 

Després de dues hores duent
a terme tasques d’extinció, els
Bombers informaven cap a tres
quarts de tres de la tarda que ja
havien aconseguit estabilitzar el
foc, tot i que aquest no va que-
dar totalment extingit fins a les
set de la tarda. A més, els bom-
bers van ser presents a la zona

durant força més estona, Segons
ha informat el cos d’Agents Ru-
rals de Catalunya, el foc va cre-
mar finalment 1,8 hectàrees
compostes únicament de vege-
tació, principalment matolls i
pins.

En aquest sentit, no es van
haver de lamentar més danys
materials ni cap dany perso-
nal, de la mateixa manera que
no va ser necessari dur a terme

cap evacuació de les cases de la
zona.

POSSIBLE NEGLIGÈNCIA
Pel que fa a les causes de l’incen-
di, l’Ajuntament d’Alella assegu-
ra a través d’un comunicat que el
foc va ser originat a causa d’una
negligència, tot i que ni els Bom-
bers ni el departament d’Agents
Rurals han confirmat aquesta
possibilitat.

El foc podria ser causa d’una negligència. Foto: Twitter

Un incendi crema 1,8 hectàrees
a la Serralada de Marina

Redacció
TIANA

Satisfacció per la
“consolidació” del Tast Tiana 

GASTRONOMIA4La vuitena edi-
ció del Tast Tiana ha estat un èxit.
L’Ajuntament valora molt positi-
vament l’assistència de públic du-
rant tot el cap de setmana i la qua-
litat de les propostes ofertes. De
fet, l’alcaldessa, Ester Pujol, con-
sidera que enguany s’ha demostrat
la “consolidació” del Tast i posa
l’accent en l’èxit que han tingut no-
ves activitats com el concurs de
cuina TastetXef, o la bona acolli-
da que ha tingut la utilització de la
masia de Can Riera com a recin-
te del certamen.

Pel que fa a les dades econò-
miques, enguany s’han venut ti-

quets de menjar i beure per valor
de 42.000 euros, la qual cosa su-
posa un augment de 5.000 euros
respecte de l’any passat.

Pel que fa a l’assistència, per
ara el consistori només té esta-
dístiques dels visitants a la plaça
de la Vila, on es van instal·lar uns
sensors wifi que han permès
comptabilitzar-los. L’afluència va
ser de 1.400 persones divendres,
1.600 dissabte i 1.050 diumenge.
“Hem aconseguit que l’assistència
es reparteixi al llarg de tots els dies
del Tast”, assegura Pujol. Ara, els
organitzadors confien a mantenir
l’èxit l’any que ve.
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ECONOMIA4Després d’entrar al
govern municipal de Barcelona, el
segon tinent d’alcalde, Jaume
Collboni, ha fet un gest d’aproxi-
mació a la política metropolitana
de l’alcaldessa, Ada Colau.

El líder del PSC a Barcelona,
que també és vicepresident de l’À-
rea Metropolitana de Barcelona,
va anunciar la creació d’una agèn-
cia de promoció econòmica  a l’à-
rea metropolitana en una xerra-
da al Fòrum Europa-Tribuna
Catalunya l’1 de juny. Una pro-
posta que coincideix amb l’a-

posta de Colau per reforçar les re-
lacions amb els municipis veïns,
a través de projectes com l’Eix Be-
sòs, en què també hi participen
Badalona, Santa Coloma de Gra-
menet i Sant Adrià de Besòs.

L’agència es basaria en la
col·laboració entre el sector pú-
blic i les empreses privades i
també comptaria amb la partici-
pació dels sindicats. Un model
que s’aproxima al vigent en altres
àrees metropolitanes de grans
ciutats europees, com per exem-
ple Amsterdam, Londres o Turí.

Bones notícies al Barcelonès
Nord. Les dades de l’atur del
mes de maig fetes públiques
per la Generalitat reflecteixen
una davallada generalitzada a la
comarca respecte del mateix
mes de l’any passat. La mitjana
del descens és de l’11%, sent
Badalona i Santa Coloma les
ciutats que han viscut una da-
vallada més pronunciada. 

En el cas de Badalona hi ha
2.254 persones menys registra-
des a l’atur que l’any passat,
mentre que a Santa Coloma en
són 1.314. D’altra banda, a Sant
Adrià el descens ha estat de
290 persones, a Montgat de 105
i a Tiana de 27. Així doncs, en els
darrers dotze mesos hi ha 3.990
veïns de la comarca que han po-
gut sortir de les llistes oficials de
persones desocupades.

Pel que fa a la variació res-
pecte de les dades de l’abril,

Badalona també és la ciutat que
lidera la rebaixa -amb un des-
cens de 332 persones-, seguida
de Santa Coloma que ha regis-
trat una davallada de 311 veïns
a les llistes de l’atur. 

Per la seva banda, a Sant
Adrià són 60 persones les que
han deixat d’estar registrades a
l’atur i a Montgat el descens ha
estat de 25. En canvi, Tiana és
l’únic municipi on l’atur puja

respecte de l’abril i ara són 9 més
les persones que apareixen re-
gistrades a l’atur.

Això sí, Tiana és alhora el
municipi de la comarca amb
una taxa d’atur més baixa, si-
tuada al 9,6%. El segon millor
registre el té Montgat amb una
taxa del 12,6, mentre que Ba-
dalona (16,9%), Santa Coloma
(17,8%) i Sant Adrià (21%) veuen
des de lluny aquests registres.

Tiana és el municipi amb la taxa d’atur més baixa. Foto: Arxiu

La comarca té 4.000 persones
menys a l’atur que l’any passat

Redacció
BARCELONÈS NORD

Noves tecnologies | Conveni amb Localret
El Consell Comarcal del Barcelonès ha signat un conveni per incorporar-se al 

consorci Localret, format per les administracions locals de Catalunya per actuar, 
de manera coordinada i unitària, davant el desenvolupament de les xarxes i els 

serveis de telecomunicacions, així com per impulsar la societat de la informació.

Collboni planteja una agència
econòmica metropolitana
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Cap de setmana festiu amb 
la Fira de comerç a Sant Adrià
SANT ADRIÀ4La desena Fira de
comerç al carrer de Sant Adrià
escalfa motors de cara a aquest
cap de setmana. La plaça de la
Vila serà l’escenari d’una jorna-
da que té la voluntat de “pro-
mocionar el comerç local i apro-
par-lo als ciutadans”, expliquen
des del consistori. A més, afe-
geixen, serà “una bona ocasió”
per conèixer les noves botigues
del municipi. 

A banda de l’aspecte més
purament comercial, l’esdeve-
niment oferirà activitats diverses
per a tota la família. Hi haurà ex-
hibicions d’arts marcials com
ara taekwondo –dissabte a les 11
del matí–o jujitsu –diumenge a
les 11 del matí–, classes magis-
trals esportives, una desfilada de
moda, teatre infantil i tallers de
perruqueria. Un cap de setmana
per gaudir a la ciutat.  

Reunió tensa per l’arribada
de Mercadona a Morera

BADALONA4El consistori va or-
ganitzar dimarts una assemblea
oberta per informar sobre l’arri-
bada de la marca valenciana
Mercadona a Morera, una ope-
ració que, de retruc, ajudarà la
Fundació Badalona Capaç –que
fomenta la inserció laboral de
persones amb discapacitat– a
tenir un nou espai, una reclama-
ció històrica de l’entitat. 

Segons explica el regidor del
Districte III, Francesc Ribot, a la

reunió, que va ser tensa i va du-
rar quatre hores, es va detallar el
projecte. “El model de Mercado-
na no ens agrada”, reconeix Ribot,
tot afegint que “governar vol dir
assumir el que hi ha”. En aquest
sentit, el regidor diferencia aquest
cas del de Pomar argumentant
que aquí “sí que hi ha un interès
públic clar”, que és ajudar Bada-
lona Capaç. Els botiguers, en
canvi, alerten que el projecte
“perjudicarà el comerç i el barri”. 

Torna a sorgir una polèmica en-
tre el consistori i els marxants de
Badalona. Si fa uns mesos la
pugna tenia a veure amb les pa-
rades d’alimentació del mercat
dels divendres a Montigalà, ara
els motius del desacord prove-
nen de la negociació de la nova
ordenança municipal sobre la
venda no sedentària a la ciutat.
Després de mesos de negociació,
sembla que tot plegat no acaba
d’arribar a bon port. 

Els marxants, tot i que reco-
neixen que l’ordenança “està
pràcticament enllestida”, la-
mentenque el consistori “s’ha
tancat” a l’hora d’acceptar dues
de les seves demandes, que te-
nen a veure amb la transmissió
de les parades i els seus drets
d’ampliació. En concret, l’asso-
ciació que representa aquest
col·lectiu defensa que han de ser
els mateixos marxants els que

decideixin a qui transmeten la
parada en cas que l’abandonin,
i que aquesta decisió no quedi
subjecte a un concurs, com vol
l’Ajuntament. Per altra banda,
els marxants també volen donar
prioritat per ampliar les parades
als que així ho sol·licitin quan
tinguin una vacant al costat. 

Des de l’Associació de Mar-
xants de Badalona recorden que
les ordenances no es modifi-
quen en molts anys, raó per la
qual no poden permetre que
l’Ajuntament “estigui en contra

d’uns punts tan importants” per
a un sector “que ja està tocat”.
Segons afirma a Línia Nord el
seu president, Xavier Oriola, el
consistori està “retallant” els
seus drets. 

Des del consistori veuen la
situació de manera diferent i es
mostren optimistes amb la ne-
gociació. El tinent d’alcalde de
Badalona Pròspera, Àlex Mañas,
ha assegurat que estan fent “tots
els esforços possibles” per tirar
endavant l’ordenança, la qual
“està pactada al 98%”. 

Consistori i marxants negocien una ordenança d’encants. Foto: Marxants BDN

Els marxants critiquen que
Badalona “retalla” els seus drets
F. Javier Rodríguez
BADALONA

Montgat | El poble celebra dissabte una fira de comerç
L’Associació de Comerços i Serveis de Montgat (ACISM) celebrarà aquest dissabte la

quarta Fira de Montgat, una oportunitat per mostrar la seva oferta comercial i dinamit-
zar la vila. L’esdeveniment tindrà lloc a la Rambla del Turó del Mar, durant tot el dia,

on hi haurà, a més de parades dels botiguers, tallers i activitats per a tota la família.
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L’ascens a Primera femenina
passa per Badalona. Diumenge
al migdia, el Seagull buscarà
completar una temporada per
emmarcar amb la consecució
de l’ascens amb l’avantatge de ju-
gar a casa. Les gavines, que ja
han fet una crida a l’afició perquè
ompli les graderies de Montiga-
là, esperen que el suport del ju-
gador número 12 les empenyi a
aconseguir la victòria que ne-
cessiten per superar la darrera
eliminatòria d’aquest play-off. El
club ha demanat que tothom que
vingui porti una peça de roba de
color blau per donar alè i acom-
panyar les jugadores.

EMPAT A LES CANÀRIES
L’equip manté les seves opcions
intactes, si bé necessita guanyar
per assegurar-se l’ascens després
d’empatar (0-0) diumenge pas-
sat en el partit d’anada a les Ca-

nàries. Qualsevol empat amb
gols o la derrota faria que les de
Jordi Ferrón repetissin a Sego-
na el curs que ve.

El fort vent va ser un dels
grans protagonistes del matx al
Pablos Abril, però ni això ni la
baixa de Yosse van alterar el
plantejament badaloní, que va
repetir recepta amb la pressió
alta. Després d’uns primers mi-
nuts de domini badaloní, les ca-
nàries van desempallegar-se de

la defensa badalonina, però no
van inquietar gaire Noe.

Els primers minuts del segon
temps van tornar a ser per a les
gavines, amb un protagonisme
especial per a Albita i Bea. El tèc-
nic visitant va intentar sacsejar
el matx amb l’entrada de Zule i
el darrer tram del partit es va viu-
re gairebé íntegrament a l’àrea
del Seagull, però l’equip va tor-
nar a exhibir una notable soli-
desa defensiva.

Les gavines han fet una crida perquè l’afició ompli el camp. Foto: CES

El Seagull es jugarà l’ascens 
de categoria a Montigalà

Redacció
BADALONA

Badalona | Eugeni Valderrama marxa al València Mestalla
L’espectacular temporada d’Eugeni Valderrama havia cridat l’atenció de molts clubs de Segona
B, però el mitjapunta tarragoní s’ha decidit pel València Mestalla. D’aquesta manera, l’equip
haurà de treballar per trobar un migcampista creatiu per suplir Eugeni. Una altra baixa que

també s’ha confirmat aquesta setmana és la de Juan Pablo Amantini, que ha fitxat pel Terrassa.

L’Hermes guanya a Tortosa i
és equip de Primera catalana
MONTGAT4El Municipal Josep
Otero es va convertir en l’escenari
de la festa de l’Hermes, que ja és
equip de Primera catalana des-
prés de derrotar el Tortosa (0-2).

L’1-1 de l’anada obligava els de
Montgat a marcar, com a mínim,
un gol a domicili i els de Lolo
Alonso van buscar la porteria
contrària des del primer minut.
Vicente va avisar amb un xut
que va picar al pal i al minut 34,
el mateix extrem va centrar des de
la banda esquerra però la pilota es
va enverinar i va sorprendre el
porter local Figueras.

Després del descans l’equip es
va blindar encara més i va explo-
tar la velocitat per banda per fer
mal als del Baix Camp, que havien
d’arriscar per forçar la pròrroga.
Els locals, però, no acabaven de
traduir el seu domini en oca-
sions clares i l’Hermes va aprofi-
tar per sentenciar el matx al
temps afegit en una contra. Baby,
que havia gaudit d’una ocasió
clara minuts abans, va fer la pas-
sada de la mort perquè Rachid fes
el segon de la nit i l’equip es fonés
en una pinya per celebrar l’ascens
de categoria.
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El preolímpic de natació en ai-
gües obertes que es va disputar
a Setúbal el passat cap de set-
mana està portant cua. La ba-
dalonina Mireia Belmonte no
va obtenir el bitllet per a Rio en
aquesta categoria després d’a-
cabar en 28a posició. Abans-
d’ahir, però, el piragüista Ja-
vier Hernanz, parella de la ne-
dadora, va penjar una fotografia
de la cara de Belmonte a Twitter
acompanyada d’aquest text: “La
competitivitat entre esportistes
del mateix país aixeca el nivell.
Però fer servir tècniques anties-
portives és sancionable”.

Hernanz feia referència a una
topada entre les dues esportistes
durant la prova, sota el seu parer
de manera voluntària. Poques
hores després va ser la mateixa

Belmonte qui va donar la seva ver-
sió dels fets, fent servir les xarxes
socials. La badalonina va assegu-
rar que aquesta és “una discipli-
na on hi ha molt contacte entre
nedadors perquè anem molt en-
ganxats. Els cops que es donen de
vegades poden ser intencionats o
fortuïts. En el meu cas vull creu-
re que va ser un acte sense mal-
dat, ja que sempre ha de preval-
dre l’esport net”.

Per la seva banda, Villaécija va
trencar el seu silenci a Mundo De-
portivo. “Estan intentant tacar la
meva reputació i no ho toleraré.
Arribaré on calgui, fins i tot a em-
prendre accions legals, perquè
res del que s’ha dit és cert”, va as-
segurar ahir.

Per altra banda, ahir a la tar-
da la Federació espanyola va con-
firmar la presència de Belmonte
als Jocs Olímpics de Rio.

Una imatge de la badalonina després de la prova. Foto: Twitter (@javierhernanz)

La parella de Belmonte acusa
Villaécija d’actitud antiesportiva
» Les nedadores van xocar durant una prova en aigües obertes
» La badalonina assegura que vol creure que no va ser voluntari

Els Dracs busquen la setena
lliga contra els Firebats

BADALONA4Ja està tot a punt.
Demà passat a les 9 del vespre
els Badalona Dracs buscaran
aixecar el seu setè títol de lliga
contra el que ha estat el seu gran
rival en les darreres tres tem-
porades, els València Firebats.
La ciutat esportiva de Calatayud
serà l’escenari del tercer en-
frontament consecutiu dels dos
equips a la final de la Lliga Na-
cional de Futbol Americà. D’a-
quests dos darrers enfronta-
ments un va caure per cada
banda, però en el global dels cara
a cara en les finals els valencians
guanyen per 3 a 1.

“Arribem en òptimes condi-
cions al partit, per mèrits propis.
Crec que els dos millors equips
de la lliga ens enfontarem pel tí-

tol i confio en guanyar”, explica
el president José Luis Soler a Lí-
nia Nord. El mandatari, que no
podrà acompanyar l’expedició
per motius personals, confia en
repetir una de les receptes per
guanyar. “Si aconseguim anotar
un o dos touchdowns abans del
descans tindrem molta feina
feta i els Firebats ho tindran molt
difícil”, explica Soler.

Óscar Calatayud no podrà
comptar amb el linebacker Jor-
di Soler, a banda de la baixa co-
neguda del quarterback Mike
Box. “Confiem molt en el Sergi
Gonzalo”, conclou el president. 

L’equip viatjarà el mateix
dia del partit a les 11 del matí i
farà una sessió preparatòria
sense contacte abans del matx.

El Catgas puja al primer
equip tres joves del filial

SANTA COLOMA4L’afició del
Catgas ha d’apuntar els noms de
David Álvarez, Mario López i
Aleix Besalduch de cara al curs
2016-17. Ahir al matí, el tres jo-
ves jugadors van signar els seus
nous contractes amb l’entitat
que els converteixen en jugadors
vinculats amb el primer equip la
temporada que ve.

Els tres joves futbolistes en-
trenaran amb la primera plan-
tilla i, sempre que no suposi un
impediment per als seus estudis,
estaran a disposició del tècnic
per a les convocatòries. En cas d

e no ser així, continuaran jugant
amb el filial a Segona B.

NOU ORGANIGRAMA A LA BASE
Amb el curs acabat, un dels
grans temes per resoldre era el
canvi en l’organigrama tècnic de
la base. Víctor Delgado passa a
ser l’entrenador del filial, men-
tre que José Luis Cala i José
Mármol continuen al capda-
vant del juvenil i del femení, res-
pectivament. El club també ha
confirmat la designació de Ma-
rio Muñoz com màxim respon-
sable de l’escola formativa.

L’Adrianenc anuncia quatre
fitxatges per al curs que ve

SANT ADRIÀ4La temporada
sobre el parquet va acabar fa uns
dies amb la derrota als quarts de
final de la Copa Catalana contra
el Bordils (que va acabar sub-
campió), de manera que la feina
al club ara se centra en la feina
de despatxos.

El club s’ha mogut ràpida-
ment per començar a dissenyar
la plantilla amb la qual volen fer
el salt de qualitat definitiu i pu-
jar a Divisió d’Honor plata. De
fet, en menys d’una setmana,
l’entitat ha anunciat quatre in-
corporacions per al primer
equip. Es tracta de Javier Coba
(que torna al club després d’una
temporada al BM La Roca), Ed-

gar Sans, Pol Rodríguez i Pau Vi-
llòria.

Coba, que ocupa la posició de
lateral esquerre, és internacional
nord-americà (la seva mare és
porto-riquenya) i va ser un dels
jugadors més destacats en la
temporada 2013-14, quan l’equip
va aconseguir pujar de categoria.

Sans arriba procedent de
l’Handbol Sant Cugat i és un ex-
trem esquerre que es va formar
a les categories inferiors del Bar-
ça. Rodríguez fitxa per l’Adria-
nenc procedent de l’Handbol
Poblenou, mentre que Villòria es
vestirà de lila després d’haver ju-
gat la darrera temporada a l’OAR
Gràcia de Sabadell.

Redacció
BADALONA
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AGENDA SETMANAL
SANTA COLOMA

DISSABTE 18 DE JUNY
Tot el dia En el marc de la 16a edició del con-

curs de decoració de façanes, al carrer de la
Costa es farà la instal·lació floral A tot gat, a
càrrec de Ricard Carnicero i Dionís Orrit.

AVUI 16 DE JUNY
18:30 Continua el cicle de xerrades literàries amb

l’autor Sergi Girona. En aquesta ocasió, l’es-
criptor parlarà sobre les conseqüències de la
lectura. / Biblioteca Can Peixauet.

DEL 17 AL 19 DE JUNY
Tot el dia Ca La Sisqueta ha preparat el primer

Rally de curs de Santako, un concurs en el qual
caldrà rodar i editar un curtmetratge en
només tres dies. / Ca La Sisqueta.

DIUMENGE 19 DE JUNY
10:00 Sant Adrià celebrarà la primera edició de

la Ruta Solidària per l'ELA, una cursa de 10
quilometres i una caminada de 5 pels llocs més
emblemàtics de la ciutat que busca recollir
fons per lluitar contra aquesta malaltia.

18 I 19 DE JUNY
Tot el diaDurant tot el cap de setmana, el pe-

tit comerç treurà pit a la desena edició de la
Fira de Comerç amb paradetes i activitats d’a-
nimació per a tothom. / Plaça de la Vila. DISSABTE 18 DE JUNY

Tot el dia Arriba el dia més gran de l’any per als
comerciants de la vila. A partir de les 10 del
matí hi haurà paradetes, tallers i activitats.
/ Rambla Turó del Mar.

DIMARTS 21 DE JUNY
18:00 Taller infantil i d’estiu Anem de pesca, pen-

sat per als nens i nenes a partir de cinc anys.
/ Biblioteca Tirant Lo Blanc.

AVUI 16 DE JUNY
17:30 Aquest dijous l’activitat serà un taller de

ginys mecànics enlloc de l’hora del conte. Els
menors de 10 anys han d’anar acompanyats
d’un adult. / Biblioteca Can Baratau.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

Cita obligada per als ultraesportistes
de la comarca. El BH Triatló de Mont-
gat arriba a la quarta edició. La reco-
llida de dorsals s’haurà de fer el dia an-
terior a la competició. 

El BH Triatló de la vila
arriba a la quarta edició
Dg. 19 de juny a les 08:30

Santa Coloma se suma a la campan-
ya Obriu Fronteres, Volem Acollir i or-
ganitzarà una concentració prèvia a la
manifestació que es farà a Barcelona.
/ Plaça de la Vila.

La ciutat se suma a ‘Obriu
Fronteres, Volem Acollir’
Dg. 19 de juny a les 17:00

L’Educaesport s’acomiada
amb un curs de BTT
Dg. 19 de juny a les 09:00

El cantaor Miguel Poveda, fill predilecte
de la ciutat, serà una de les grans atrac-
cions del Festival de Música del Gran
Sol. / Parc del Gran Sol.

Miguel Poveda, cap de cartell
del Festival de Música Gran Sol

Demà 17 de juny a les 21:00

Aquest diumenge es farà la cinquena
i última activitat de l’Educaesport,
que consistirà a un curs per aprendre
a anar en BTT. El preu de la inscripció
és de 10 euros. / Pavelló Municipal.

La plantilla de l’Snatt’s Sant Adrià
de la temporada que ve continua
prenent forma. Si dilluns passat
Jornada Previa va avançar que
Ainhoa López marxa del club (un
fet que el tècnic Jordi Vizcaíno ha
confirmat a Línia Nord), abans-
d’ahir l’entitat va anunciar la re-
novació d’una de les peces clau de
l’equip, l’aler Marta Claret.

D’aquesta manera, la terras-
senca vestirà la samarreta lila per
tercera temporada consecutiva i
tornarà a ser un dels pals de pa-
ller per tornar a lluitar per l’as-
cens el curs que ve. La de Claret
se suma a altres prolongacions
de contracte com la de Mireia
Vila, Olga Ruano, Itziar Llobet,
Nuria Giménez i Helena López.
“Sempre és bo poder seguir tre-
ballant amb el mateix bloc i no
haver de començar de nou o
canviar la filosofia de l’equip, en
aquest sentit estic content”, re-
flexiona Vizcaíno.

El tècnic de Lloret també
comptarà amb Laura Penya, que
l’any passat jugava al filial, i
amb les dues incorporacions,
Eilidh Simpson i Mireia Coves.

“L’Eilidh és una jugadora de
primer nivell que ens aportarà
experiència i rotació en les po-
sicions de base i d’escorta, men-
tre que la Mireia encara és jove,
també ens ajudarà molt, però no
vull posar-li cap pressió extra”,
explica el tècnic. L’equip conti-
nuarà entrenant tot el que que-
da de mes i les jugadores co-
mençaran les vacances al juliol.

L’INFANTIL, A PORRIÑO
Qui encara no ha acabat la tem-
porada és l’equip infantil. Les

noies de Lara Suanzes van acon-
seguir ahir el bitllet per als quarts
de final del Campionat d’Espan-
ya que s’està jugant a Porriño.

Les liles van derrotar l’Araba-
Gasteiz Basket (78-45) en un
matx que va quedar sentenciat al
primer període gràcies a un par-
cial espectacular (25-8). Les adria-
nenques van abaixar el ritme al se-
gon i al tercer, però van tornar a
exhibir el seu millor nivell a l’úl-
tim període.

El partit de quarts serà avui
contra el RC Celta.

L’aler continuarà vestint de lila el curs que ve. Foto: FSA

Marta Claret, la darrera a
renovar amb l’Snatt’s Sant Adrià
Redacció
SANT ADRIÀ

Aíto García Reneses 
farà un clínic a La Plana

BADALONA4Aíto García Rene-
ses tornarà al pavelló de La Pla-
na. El tècnic madrileny, una ins-
titució a la ciutat i al país, serà el
gran protagonista del clínic
#Aíto50, tres dies d’activitats
(entre l’1 i el 3 de juliol) a la pis-
ta del Círcol que també serviran
per homenatjar les seves 50 tem-
porades al món de la cistella.

A més de la presència de
l’entrenador, per la plana desfi-

laran també Sito Alonso, Diego
Ocampo o Carles Duran, que van
compartir banqueta amb Aíto en
diferents moments de la seva
trajectòria.

El preparador madrileny in-
augurarà les jornades amb la xe-
rrada El joc en transició en fun-
ció de les característiques dels
teus jugadors i també s’enca-
rregarà de la ponència que clou-
rà aquesta activitat.

Fluix inici de la campanya de
micromecenatge de l’UBSA

SANT ADRIÀ4L’UBSA s’ha guan-
yat sobre la pista ser a lliga EBA,
però no n’hi ha prou amb els mè-
rits esportius. La Federació Es-
panyola de Bàsquet (FEB) de-
mana un cànon de 8.000 euros
als equips per inscriure’ls a la
competició i per això, l’entitat
ha començat una campanya de
micromecenatge per aconseguir
la quantitat necessària perquè
l’equip sigui a la categoria on
mereix ser.

“De moment els primers dies
de la campanya han estat bastant
fluixos”, explica el president de
l’entitat, Iván Corrales, a Línia
Nord. Malgrat aquest inici poc es-

perançador, el màxim dirigent del
club assegura que encara tenen
temps fins al dia 6 de juliol per
reunir aquesta quantitat.

Tothom qui vulgui col·labo-
rar econòmicament amb l’enti-
tat encara pot fer-ho, mitjançant
un ingrés a un número de comp-
te de CaixaBank que es pot tro-
bar al portal web i a les xarxes
socials de l’entitat.

Els de Mario Lousame han
tancat la millor temporada de la
història de l’entitat amb un doblet,
la Copa Federació conquerida
contra el Sant Josep a principis
d’any, i la Copa Catalunya, con-
querida contra el Sitges.
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